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Abstract (en)
Treatment of aqueous waste waters formed during toluene nitration involves combining acidic and alkaline waste waters from dinitrotoluene washing
step and aqueous distillate from a sulfuric acid concentration step so that the resultant mixture has a pH of below 5. The resultant aqueous and
organic phases are separated and the organic components in the aqueous phase are extracted with toluene. Treatment of aqueous waste waters
formed during toluene nitration involves: (a) combining acidic and alkaline waste waters from dinitrotoluene washing step and aqueous distillate from
a sulfuric acid concentration step so that the resultant mixture has a pH of below 5; (b) separating the resultant aqueous and organic phases by
phase separation; (c) extracting the organic components in the aqueous phase resulting from the separation step with toluene; and (d) introducing
the toluene phase enriched with the organic components into the toluene nitration.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Verfahren zur Aufarbeitung von wässrigen Abwässern, die bei der Nitrierung von Toluol zu Dinitrotoluol mit Nitriersäure
anfallen, wobei die wässrigen Abwässer saures Waschwasser und alkalisches Waschwasser aus der Wäsche von Dinitrotoluol und Destillat aus
der Schwefelsäureaufkonzentrierung enthalten, bei dem a) die sauren und alkalischen Abwässer aus der Wäsche und das wässrige Destillat aus
der Schwefelsäureaufkonzentrierung vereinigt werden, so dass sich ein pH-Wert von unter 5 einstellt, und anschließend die entstehende wässrige
und organische Phase durch Phasentrennung getrennt werden, und b) die wässrige Phase aus Schritt a) einer Extraktion zugeführt wird, wobei
die in der wässrigen Phase enthaltenen organischen Komponenten mit Toluol extrahiert und die mit den organischen Komponenten angereicherte
Toluolphase der Nitrierung von Toluol zugeführt wird.
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